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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 9. september 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 1098 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fo-

rebyggelse, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 1098:  

’’Ifølge artiklen "Kun fem dages ventetid på genoptræning" på Ældre Sagens 

hjemmeside d. 27. februar 2013, har Køge og Haderslev Kommuner nedbragt 

ventetiden på genoptræning fra 3-4 uger til 5 hverdage med ekstraomkostnin-

ger på hhv. 75.000 kr. og to ekstra terapeuter i to måneder. På den baggrund 

bedes ministeren redegøre for, hvad de samlede offentlige udgifter vil være, 

hvis alle patienter med et lægefagligt begrundet behov for genoptræning skal 

påbegynde genoptræning efter senest 1 uge? ” 

 

Svar: 

Ministeriet genkender ikke de angivne ventetider til genoptræning i forhold til 

den seneste opgørelse af ventetid baseret på Landspatientregisteret, hvor Kø-

ge og Haderslev har ventetider på hhv. 10 og 13 dage, jf. svar på spørgsmål 

nr. 1026 (Alm. del) fra Sundheds- og Forebyggelsesudvalget. Heraf ses også, 

at der er stor forskel i ventetiderne i kommunerne.  

 

Ovennævnte omkostningsniveau er ikke nødvendigvis retvisende i forhold til 

for den reelle omkostning ved udbredelse af samme praksis til resten af lan-

det. Eksempelvis kan geografisk placering, patientsammensætning og andre 

særlige behov have væsentlig indflydelse på omkostningsniveauet. Dertil 

kommer, at der alene i de to kommuner er forskel på omkostningsniveauet alt 

efter, om der er tale om nedbringelse af 3 eller 4 ugers ventetid. 

 

Det er ikke muligt at skønne et konkret omkostningsestimat, idet der generelt 

er stor forskel i ventetiden i de resterende kommuner sammenholdt med ræk-

ken af forhold der gør, at man ikke nødvendigvis vil kunne udbrede samme 

praksis som Køge og Haderslev. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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